

SOCIÉTÉ DES NATIONS

*Recueil des Traités et des Engagements
internationaux enregistrés par le Secrétariat
de la Société des Nations.*

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
registered with the Secretariat of the
League of Nations.*

SOCIÉTÉ DES NATIONS

Recueil des Traités

*et des Engagements internationaux enregistrés par le
Secrétariat de la Société des Nations*

VOLUME LXXXI

1929

NUMÉROS 1, 2, 3 et 4

TABLE DES MATIÈRES

Pages

N° 1842. — Autriche et Tchécoslovaquie :

Avenant à l'Accord commercial conclu à Prague, le 4 mai 1921, avec annexes et protocole final. Signés à Vienne, le 21 juillet 1927 7

N° 1843. — Estonie et Suède :

Déclaration concernant la reconnaissance réciproque, dans la république d'Estonie et le royaume de Suède, du droit des sociétés par actions (anonymes) et autres compagnies commerciales, industrielles et financières d'ester en justice devant les tribunaux. Signée à Tallinn, le 11 juin 1928. 277

N° 1844. — Allemagne et Suède :

Convention en vue d'assurer la péréquation des impositions intérieure et extérieure, et notamment d'éviter la double imposition en matière d'impôts directs, avec protocole final, signée à Berlin, le 25 avril 1928, et échange de notes y relatif de la même date... .. 281

N° 1845. — Albanie, Allemagne, Autriche, Belgique, Brésil, etc. :

Convention internationale de l'opium, adoptée par la deuxième Conférence de l'opium (Société des Nations) et protocole y relatif. Signés à Genève, le 19 février 1925... .. 317

N° 1846. — Union Sud-Africaine et Portugal :

Accord pour le règlement de la frontière entre l'Union Sud-Africaine et la province de Mozambique, signé à Prétoria, le 18 février 1926, et échange de notes entre le gouvernement de Sa Majesté dans l'Union Sud-Africaine et le Gouvernement portugais, confirmant cet accord, Lisbonne, le 6 octobre 1927 359

N° 1847. — Commission de gouvernement du Territoire de la Sarre et Suisse :

Convention provisoire réglant la circulation aérienne, avec protocole additionnel. Signés à Berne, le 15 août 1928... .. 373

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
registered with the Secretariat of the League of Nations.*

VOLUME LXXXI

1929

NUMBERS 1, 2, 3 and 4

TABLE OF CONTENTS.

	Pages
No. 1842. — Austria and Czechoslovakia :	
Supplementary Agreement to the Commercial Agreement concluded at Prague on May 4, 1921, with Annexes and Final Protocol. Signed at Vienna, July 21, 1927	7
No. 1843. — Estonia and Sweden :	
Declaration concerning the mutual Recognition in the Estonian Republic and the Kingdom of Sweden of the Right of Joint Stock and other Commercial, Industrial and Financial Companies to appear before the Courts as Plaintiffs or Defendants. Signed at Tallinn, June 11, 1928	277
No. 1844. — Germany and Sweden :	
Agreement for the Adjustment of Internal and External Taxation and in particular for the Prevention of Double Taxation in the matter of Direct Taxes, with Final Protocol, signed at Berlin, April 25, 1928, and Exchange of Notes relating thereto of the same Date	281
No. 1845. — Albania, Germany, Austria, Belgium, Brazil, etc. :	
International Convention, adopted by the Second Opium Conference (League of Nations), and Protocol relating thereto. Signed at Geneva, February 19, 1925	317
No. 1846. — Union of South-Africa and Portugal :	
Agreement for the Settlement of the Boundary between the Union of South Africa and the Province of Mozambique, signed at Pretoria, February 18, 1926, and Exchange of Notes between His Majesty's Government in the Union of South Africa and the Government of Portugal, confirming this Agreement, Lisbon, October 6, 1927	359
No. 1847. — Saar Territory Governing Commission and Switzerland :	
Provisional Convention regulating Air Navigation, with Additional Protocol. Signed at Berne, August 15, 1928.	373

	Pages
N° 1848. — Bulgarie et Turquie :	
Traité de commerce et de navigation, avec protocole de signature et annexes. Signés à Angora, le 12 février 1928	383
N° 1849. — Union économique belgo-luxembourgeoise et Lithuanie :	
Convention commerciale provisoire. Signée à Kaunas, le 16 août 1928	411
N° 1850. — Autriche et Pologne :	
Accord concernant l'exécution des articles 266, dernier alinéa, et 273 du Traité de Saint-Germain. Signé à Vienne, le 24 février 1928... ..	417
N° 1851. — Autriche et Japon :	
Echange de notes comportant un accord relatif à l'abolition du visa des passeports entre les deux pays. Vienne, le 6 juillet 1928	425
N° 1852. — Pays-Bas et Perse :	
Echange de notes comportant un règlement provisoire des relations d'amitié et de commerce entre les deux pays. Téhéran, le 20 juin 1928... ..	431
N° 1853. — Pays-Bas et Portugal :	
Accord concernant la reconnaissance réciproque des prescriptions des lois des deux pays sur les engins de sauvetage à bord des navires. Signé à La Haye, le 27 juin 1928... ..	437
N° 1854. — Allemagne et Tchécoslovaquie :	
Echange de notes comportant un accord relatif aux ouvriers agricoles ambulants tchécoslovaques. Berlin, le 11 mai 1928... ..	441

	Pages
No. 1848. — Bulgaria and Turkey :	
Treaty of Commerce and Navigation, with Protocol of Signature and Annexes. Signed at Angora, February 12, 1928	383
No. 1849. — Economic Union of Belgium and Luxemburg and Lithuania :	
Provisional Commercial Agreement. Signed at Kaunas, August 16, 1928	411
No. 1850. — Austria and Poland :	
Agreement regarding the Execution of Articles 266, last paragraph, and 273 of the Treaty of Saint-Germain. Signed at Vienna, February 24, 1928... ..	417
No. 1851. — Austria and Japan :	
Exchange of Notes constituting an Agreement with regard to the Abolition of Passport Visas between the two Countries. Vienna, July 6, 1928	425
No. 1852. — The Netherlands and Persia :	
Exchange of Notes constituting a Provisional Settlement of the Relations of Friendship and Commerce between the two Countries. Teheran, June 20, 1928	431
No. 1853. — The Netherlands and Portugal :	
Agreement regarding the mutual Recognition of the Provisions of the Laws of the two Countries relating to Life-Saving Appliances on Board Ships. Signed at The Hague, June 27, 1928	437
No. 1854. — Germany and Czechoslovakia :	
Exchange of Notes constituting an Agreement regarding Czechoslovak Migratory Agricultural Labourers. Berlin, May 11, 1928	441